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PROTOKÓŁ Nr VI/2023 

 

 

z obrad VI SESJI 

RADY SENIORÓW MIASTA KRASNYSTAW 

 KADENCJI 2022-2026 

która odbyła się w dniu 

30 czerwca 2023 roku  

w Zakładzie Opiekuńczo-Leczniczym w Krasnymstawie 
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Radni Rady Seniorów obecni na sesji: 

 1. BUGAŁA Jerzy 

 2. CIECHAŃSKA-MARUCHA Anna 

 3. GARBAL Jolanta 

 4. HARATYM Teresa 

 5. HUS Urszula 

 6. JÓŹWIAK Wiesława 

 7. MARCINIEWICZ Wiesław 

 8.  MAZUREK Grażyna 

 9. MAZUREK Stanisław 

 10. PACHLA Bożenna 

 11. PAWELEC Jan 

 12. SOKÓŁ Zdzisław 

 13. WŁODARCZYK Kazimiera 

 

Radni nieobecni:  

 1. DOMAŃSKI Kazimierz 

 2. GREGOROWICZ-MYKA Zofia 

 

Goście zaproszeni biorący udział w obradach sesji: 

 1. Lucjan Cichosz – Zastępca Burmistrza Miasta Krasnystaw 

 2. Andrzej Jarzębowski – Dyrektor SP ZOZ Krasnystaw 

 3. Elżbieta Puacz - Kierownik Laboratorium Diagnostyki Mikrobiologicznej SP ZOZ 

 Krasnymstaw 

 4. Teresa Basińska – naczelna pielęgniarka SP ZOZ Krasnystaw 

 5. Krystyna Kobylańska – LUTW filia Krasnystaw 

 6. Irena Nieoczym – Lekarz ginekolog 

 7. Agnieszka Radczuk – DDPS 

 8. Justyna Pezda – MOPS 

 9. Ewa Kwiecień – Przewodnicząca Sekcji Emerytów i Rencistów ZNP 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji. 

 

 Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Seniorów Pani Urszula Hus witając 

zaproszonych gości. 

 

Ad. 2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

Porządek obrad: 

/treść zgodna z treścią zaproszenia/ 
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 1. Otwarcie obrad sesji. 

 2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

 3. Informacja Przewodniczącej o podejmowanych działaniach między sesjami. 

 4. Badania laboratoryjne – podstawowa wiedza dla każdego. 

 5. Apteczka lekarska w każdym domu. 

 6. Funkcjonowanie Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego. 

 7. Wolne wnioski i sprawy różne. 

 8. Zakończenie obrad sesji. 

 

 Zaproponowany w zaproszeniach na sesję porządek obrad radni przyjęli jednogłośnie. 

 

Ad. 3. Informacja Przewodniczącej o podejmowanych działaniach między sesjami. 

 

 W informacji o działaniach między sesjami Przewodnicząca wymieniła: 

- uczestnictwo w spotkaniu organizowanym rad seniorów w Lubelskim Urzędzie Wojewódzkim na 

zaproszenie Wojewody Lubelskiego; 

- uczestnictwo w obchodach 629 rocznicy nadania praw miejskich miastu Krasnystaw; 

- spotkanie poświęcone analizie zadań V sesji i podjęcie decyzji organizacji Senioriady po wakacjach; 

- udział w biesiadzie integracyjnej organizowanej przez MOPS; 

- udział w zebraniu członków Spółdzielni Mieszkaniowej, gdzie poruszyła temat potrzeby 

wznowienia emisji wiadomości krasnostawskich. 

 

Ad. 4. Badania laboratoryjne – podstawowa wiedza dla każdego. 

 

 Kolejnym punktem porządku obrad sesji było wystąpienie Pani dr n. med. Elżbiety Puacz 

(ubogacone prezentacją multimedialną) na temat: Badania laboratoryjne - podstawowa wiedza dla 

każdego. W temacie badań laboratoryjnych szczególną uwagę prelegentka zwróciła na ważne 

zagadnienia: 

- jak przygotować się do badań; 

- prawidłowe pobranie materiału do badań; 

- transport materiałów do laboratorium; 

- warunki i sposób przeprowadzenia badań w laboratorium; 

- normy, wyniki referencyjne; 

- zależność wyników od płci, rasy i wieku; 

- jak rozumieć badanie na czczo. 

 Następnie podsumowała najważniejszą wiedzę w tym zakresie dla pacjenta. Badania winne 

być wykonywane w laboratorium w godz. od 7.00 do 10.00. Na czczo rozumie się 12 godz. bez 

jedzenia przed badaniem. W przeddzień badania nie należy pić alkoholu, ani jeść tłustych potraw, 

ogólnie nie objadać się. Można pić tylko wodę. Nie przyjmować leków, a w przypadku konieczności 

przyjmowania lekarstw należy o tym powiedzieć w laboratorium przed pobraniem materiału do 

badania. Na badanie zgłosić się po odpoczynku, przespanej nocy (problem ze snem zgłosić 

laborantce). Przed wejściem do laboratorium należy 15 minut w spokoju, w pozycji siedzącej 

odpocząć. 

 W przypadku badania moczu, należy pobrać mocz obecny w pęcherzu co najmniej 4 godz. 

Zbiornik musi być sterylny. Przed przystąpieniem oddania moczu do zbiorniczka należy należycie 

zadbać o higienę ciała i pobrać środkowy strumień moczu. Taki materiał od chwili pobrania powinien 
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w ciągu 2 godzin trafić do laboratorium, jeżeli musi być przechowywany dłużej, należy koniecznie 

umieścić zbiorniczek w lodówce. 

 

5. Apteczka lekarska w każdym domu. 

 

 W każdym mieszkaniu powinna być skompletowana apteczka domowa, a w niej : bandaż 

zwykły, bandaż uciskowy, chusta trójkątna, gaza opatrunkowa, sterylne gaziki, jednorazowe 

rękawiczki, kompresy jałowe, plastry różne wymiary, sól fizjologiczna, woda utleniona (została 

zakazana przez UE), fenistil, wapno, zyrtec, lek przeciwbólowy np. Pyralgin, paracetamol, smekta, 

węgiel, nożyczki, agrafka, koc termiczny oraz maseczka do sztucznego oddychania. 

 Na zakończenie wykładu p. dr Puacz zaproponowała opracowanie tekstowe dla seniorów, 

zawierające informacje jak właściwie przygotować się do badań, co ma bardzo duży wpływ na wyniki. 

Temat podjęła Pani Hus i zwróciła się do Zastępcy Burmistrza z zapytaniem czy jest możliwe, ażeby 

wydruk takiego poradnika sfinansowało miasto, co Pan Zastępca potwierdził. Pani Przewodnicząca 

stwierdziła, że w tej sprawie napiszemy interpelację. 

 Pani Hus podziękowała Pani dr Puacz za cenne informacje i bardzo ciekawą prelekcję. 

 

6. Funkcjonowanie Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego. 

 

 Funkcjonowanie ZOL omówił Pan Andrzej Jarzębowski – dyrektor SP ZOZ. 

 Na wstępie Pan Dyrektor podziękował za zaproszenie i chęć organizacji sesji na terenie 

szpitala, a dokładnie w pomieszczeniach ZOL oddziału, którym zawsze interesowali się seniorzy. Pan 

Dyrektor swoje wystąpienie, wspomagane prezentacją multimedialną przedstawił w kilku 

zagadnieniach: 

- Zakład Opiekuńczo Leczniczy; 

- szpital; 

- system opieki zdrowotnej na świecie; 

- zwiedzanie oddziału i łącznika. 

 ZOL dysponuje 50 miejscami, w tym 42 łóżka dla pacjentów w podeszłym wieku bez 

obciążeń (tzn. bez choroby wymagającej ciągłej interwencji specjalistycznej) oraz 8 miejsc dla 

pacjentów wentylowanych. 

 ZOL znajduje się w budynku starego szpitala, który po generalnym remoncie został oddany 

do użytku. Po pierwsze budynek został poddany osuszaniu i odgrzybianiu. Projekt został opracowany 

w czasie kiedy dyrektorem był Piotr Matej. W budynku zostały zachowane i poddane renowacji stare 

posadzki. Wybudowano łącznik, który ułatwia komunikację z głównym budynkiem szpitala, 

w którym znajduje się Szpitalny Oddział Ratunkowy. Łączny koszt remontu wyniósł 13 milionów 

779 tys. zł. W tym największą kwotę (około 10 milionów) stanowi dofinansowanie z Rządowego 

Projektu Lokalnego. Środki finansowe pozyskane dzięki dużemu zaangażowaniu Pani Teresy Hałas 

Poseł na Sejm RP.  2 mln zł z budżetu powiatu oraz 2 mln zł to kredyt SP ZOZ. 

 Budynek szpitala im. św. Franciszka potocznie nazwany starym szpitalem był wybudowany 

w latach 1861-1864. W czasie okupacji niemieckiej mieścił się tutaj szpital wojskowy, a obok był 

wybudowany oddział zakaźny. W tym momencie Pan Dyrektor zaproponował obejrzenie wystawy 

starych fotografii, które specjalnie na potrzeby sesji zostały wyeksponowane. Pomieszczenia ZOL są 

nowocześnie urządzone, przyjazna kolorystyka ścian, nowoczesna armatura sanitarna, obrazy na 

ścianach ofiarowane przez lokalnych malarzy Stowarzyszenia PALETA. Na uwagę zasługuje fakt, że 
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zostały zachowane stare, zabytkowe posadzki, które zostały poddane renowacji i pięknie się 

prezentują. 

 Po prezentacji przykładowych światowych systemów zdrowotnych, zaprezentowano 

statystyki mówiące o poziomie finansowania służby zdrowia oraz ilości pacjentów na jednego lekarza. 

W tych zestawach Polska zajmuje końcowe miejsca. 

 Pani Przewodnicząca podziękowała Panu Dyrektorowi za obszerne wystąpienia i zwróciła się 

do radnych czy mają pytania do Pana Dyrektora. 

 

7. Wolne wnioski i sprawy różne. 

 

 W wolnych wnioskach i sprawach różnych radni zadawali pytania Panu Dyrektorowi 

Andrzejowi Jarzębowskiemu. 

Radna Urszula Hus: czy w mieście jest gabinet stomatologiczny na fundusz zdrowia? 

Odp.: Nie ma, są tylko prywatne. 

Radna Urszula Hus: czy w szkołach są gabinety stomatologiczne? 

Odp.: Nie wiem. W szkole nr 4 rodzice nie chcą w szkole gabinetu. 

Radna Urszula Hus: czy są problemy kadrowe w szpitalu jak donosiła prasa? 

Odp.: Aktualnie nie ma problemów kadrowych. Na oddziale ZOL personel zatrudniany jest 

sukcesywnie jak przybywa pacjentów. 

Radna Urszula Hus: Jaka procedura obowiązuje przy przyjęciu na ZOL? 

Odp.: Wniosek z załącznikami: decyzja ZUS lub KRUS, dokumentacja medyczna. Szczegóły na 

stronie internetowej. 

 Radny Jerzy Bugała zwrócił uwagę na długie kolejki do specjalistów oraz nieprzestrzeganie 

kolejności wejść do gabinetu-bałagan pod drzwiami. 

 Odp. Problem miały rozwiązać kolejkomaty. Ciągle trwają prace nad rozwiązaniem tego 

problemu. 

 Radny Stanisław Mazurek poruszył temat braku chirurgów. 

 Odp. Starsi przechodzą na emeryturę, a młodzi nie decydują się na pracę w szpitalu. Aktualnie 

zatrudniani są obcokrajowcy. 

 Radni podjęli dyskusję na temat bardzo złej sytuacji na SORze. Długie oczekiwanie na pomoc, 

chaos, brak lekarzy. Pacjenci ciężko chorzy godzinami czekają na krzesłach. 

 Odp. Nasz SOR przyjmuje pacjentów z Chełma i Włodawy, bo tam nie ma SOR-u. Jest jeszcze 

gorzej. Po ostatniej rewitalizacji szpitala, planowana jest poczekalnia dla pacjentów SOR w łączniku 

między budynkami, tam będą lepsze warunki. Dążenia idą w tym kierunku, aby pacjent czuł się 

bezpiecznie, żeby wiedział, że jest stosownie zaopiekowany. 

 Pani Urszula Hus podziękowała Dyrektorowi za obszerne i wyczerpujące odpowiedzi. 

Następnie uczestnicy sesji obejrzeli nowo funkcjonujący oddział ZOL oraz łącznik ZOL ze szpitalem 

głównym. 

 W dalszej części Pani Przewodnicząca udzieliła informacji na temat interpelacji z poprzedniej 

sesji: 

- w sprawie ruchu rowerowego na chodnikach dla pieszych. Policja przesłała 3-stronicową odpowiedź, 

z której wynika, że robią wszystko, aby było bezpieczniej. 

- kocie oczka na przejściach przy ul. Kościuszki będą uzupełnione. 

 Pani Przewodnicząca zachęcała radnych, aby ważne sprawy zgłaszali między sesjami 

bezpośrednio do odpowiednich pracowników w wydziałach Urzędu Miasta i radni przedstawiali 

interpelacje i zapytania. 
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 Radna Teresa Haratym poruszyła temat aktualizacji informacji, które są umieszczane w oknie 

jednej budki w rynku o ważnych wydarzeniach w mieście, to działa, tam ludzie czytają. 

 Pani Urszula Hus podtrzymała wcześniej zgłaszany pomysł, żeby jedna tablica w mieście była 

tylko z informacjami dla seniorów. Takie miejsce w rynku musi zatwierdzić konserwator. 

Radna Kazimiera Włodarczyk zgłosiła problem na ul. Jabłonkowej, przy posesji nr 19 zapadł się 

asfalt, postawiono tam ostrzegawczy pachołek i już 2-3 tygodnie nic się nie dzieje. 

Przewodnicząca zauważyła, że tam jest potrzeba zamontowania spowalniaczy, gdyż dużo dzieci 

jeździ na rowerach. Poruszyła też temat zamkniętej księgarni. W całym mieście już nie ma ani jednej 

księgarni. Wszystko zmienia się, książki dostępne w marketach. 

 Radny Wiesław Marciniewicz zgłosił problem komunikacyjny: na rogu ul. 3 Maja 

i Piłsudskiego niebezpiecznie wystaje pniak po ściętym drzewie. 

 

8. Zakończenie obrad sesji. 

 

 Przewodnicząca zamykając obrady podziękowała realizatorom merytorycznych punktów 

sesji, gospodarzom obiektu, gdzie odbywała się sesja i życzyła wszystkim dobrego wakacyjnego 

wypoczynku. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała:                                                                        Przewodnicząca Rady Seniorów 

 

 

Bożenna Pachla                                   Urszula Hus 

Sekretarz Rady Seniorów       

 


